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در آیینه لیگ
11فوتبال ایران

بازیکــن تیــم فوتبــال فجــر سپاســی در مــورد اخبــار ایــن روزهــا پیرامــون 
پیوســتنش بــه پرســپولیس واکنــش نشــان داد. احمد زنــده روح می گوید: 
»من اکنون سرباز فجر سپاسی هستم و در تمرینات این تیم حضور دارم 
و به این باشگاه تعهد دارم و در حال گذراندن خدمتم هستم. خبر حضور 
در پرســپولیس یا اســتقلال برای هر بازیکنی در ایران جذاب اســت اما به 

شــخصه اطلاعــی از این بابــت ندارم.«

باشــگاه ذوب آهــن بــا نظر تارتــار قصد دارد یک بازیکن تاجیکســتانی در 
خط هافبک به خدمت بگیرد و این بازیکن که احســان پنشــنبه نام دارد 
قــرار اســت امــروز بــرای مذاکــرات نهایی وارد ایران شــود. هافبک وســط 
تاجیکســتانی 34 بــازی ملــی در کارنامــه خــود دارد و در مذاکــرات اولیــه 
بــا مدیــران ذوب آهــن بــه توافق رســیده و قرار اســت برای تأییــد نهایی از 

ســوی تارتــار به تمرینــات بیاید.

احسان پنشنبهاحمد زنده روح:

هافبک تاجیک ذوب آهن امروز می آیدسرباز فجر هستم

در حکمی از ســوی ایزد ســیف الله پور مدیرعامل باشــگاه نســاجی مازندران، 
میثم بائو به عنوان معاون ورزشی این باشگاه منصوب شد. بائو اهل قائمشهر 
اســت و ســابقه حضور به عنوان بازیکن و مربی در تیم نســاجی، بازی در تیم 
ملی و باشگاه های بزرگ لیگ برتر و لژیونری را در کارنامه دارد. این انتخاب را 
می توان به فال نیک گرفت و انتظار می رود این انتصاب ها فقط برای پرکردن 
چارت های سازمانی باشگاه نبوده و این افراد به بهترین شکل استفاده شوند.

میثم بائو

معاون ورزشی نساجی شد
ســاکت الهامــی، ســرمربی هــوادار 
تیمــش  فعلــی  یط  ره شــرا دربــا
می گویــد: »از آن چیــزی کــه فکــر 
مــا  ا تــر هســتیم  جلو می کــردم 
می دانیــم امســال که جنــگ قدرت 
اســت، کار ســختی داریــم. همــه 
جــای دنیــا هــم همیــن اســت. اگــر 
ایــراد می گیرنــد چــرا آنقــدر هزینــه 
در فوتبــال می شــود، بایــد بداننــد 
کــه در فوتبــال دنیا مرســوم اســت. 
ان شــاءا... بتوانیــم نماینــده خوبــی 
بــرای اســتان تهــران باشــیم و از 
تیم مــان فوتبــال خوبــی ببینیــم«

او درباره احتمال لغو ســفر به آلمان 
بــرای حضور در کنگــره مربیان فیفا 
بــه خاطــر اردوی ترکیــه تیمــش 
این طــور می گویــد: »کنگــره ای از 
ســوی فیفــا برگــزار شــد. ممنــون از 
مدیران باشــگاه و میرشــاد ماجدی 
لمــان را  کــه ویــزا و حضــورم در آ
پیگیــری کردنــد. همــه چیــز آمــاده 
رفتنــم اســت اما شــرایط تیم طوری 
اســت کــه رفتنــم ســخت اســت و 
هــر طــور بــا خــودم کلنجــار مــی روم 
نمی توانــم بــرای 6 روز بــه آنجا بروم. 
همــه بهترین هــای دنیــا بــه جــز من 
آنجا هســتند. من در جریان دعوتم 
نبــودم. آقــای هاشــم خــدادادی که 
مربــی بدنســاز اســت هــم دعــوت 
شــده اســت. مــن نمی دانــم چــرا به 
آنجــا دعــوت شــده ام. آقــای مرزبان 
هــم آنجــا حضــور دارد. مــن یــک 
روز می گویــم مــی روم و یــک روز 
می گویــم، نمــی روم. اگر بروم اردوی 
ترکیه لغو می شود و به همین دلیل 
احتمالاً نروم. باید ببینیم با باشگاه 

چطــور برنامه ریــزی می کنیــم.«
الهامــی امــا همچنــان از حواشــی به 
وجــود آمــده در رختکــن نســاجی 
و شــایعات ســاخته شــده دلخــور 
اســت: »خوشــحالم در یــک ســال 
و نیمــی کــه آنجــا بودیــم، بهتریــن 
نتیجــه تاریــخ نســاجی رقــم خــورد 
و مــردم یــک هفتــه در قائمشــهر 
جشــن گرفتنــد. در مــورد اتفاقــات 
هــم صحبــت  گــر بخوا رختکــن ا
کنــم، بایــد بگویــم کــه اتفاقــات 
و صحبت هایــی در رختکــن رخ 
می دهــد کــه در همــه جــای دنیــا 
رخ می دهــد. مــن بعــد از بــازی بــا 
آلومینیــوم از باشــگاه توقع حمایت 
داشتم و توقع دیگری نداشتم. من 
خودم از نســاجی خداحافظی کردم 
و اخــراج نشــدم. می گوینــد صــدای 
مــن ضبط شــده بود. البتــه از طرف 
بازیکنــان ایــن اتفــاق نیفتــاد. چون 
بــا آبــروی مــن بــازی شــد، از مدیران 
نســاجی نمی گــذرم و آنهــا را بــه خدا 
واگــذار می کنــم. بــرای نســاجی 
قــای حدادیــان،  علی الخصــوص آ
قــای ســیف الله پور، بازیکنــان و  آ
هــواداران باشــگاه، آرزوی موفقیت 
می کنــم. امــا کســی کــه ایــن کار را 
کــرد و آن شــایعه را پخــش کــرد، 
نمی بخشــم. مــن یــک مــاه در خانه 
مانــدم و پســرم هــم از دانشــگاه 
انصــراف داد. حقم نبود که این طور 
بــا مــن رفتار شــود. با این حــال برای 

نســاجی آرزوی موفقیــت دارم.«

کاظـم محمـودی، سرپرسـت تیـم 
ره پروسـه  کتـور دربـا فوتبـال ترا
مذاکـره باشـگاه بـا پیمـان بابایـی 
می گوید:»این بازیکن در جلسه اول 
بـه صراحـت اعـام کـرد کـه در ایـران 
فقط برای تراکتور بازی خواهد کرد و 
تراکتور اولویت اول تا دهم او است. 
او حتـی قـول داد حـدود یـک الـی دو 
میلیـارد تومـان کمتـر از بازیکنـان 
جدیـد قـرارداد خواهـد بسـت. در 
مرحلـه دوم مبلـغ فوق العـاده  بالایی 
را درخواسـت کـرد. باشـگاه نیـز رقـم 
پیشـنهادی خـود را افزایـش داد، امـا 

این بازیکن باز هم قرارداد همکاری 
را امضـا نکـرد و گفـت بایـد بـا مدیـر 

برنامه هایـم مشـورت کنـم.«
سرپرست تراکتور خیلی امیدوار بود 
کـه در مرحلـه سـوم مذاکـره بـا ایـن 
بازیکـن بـه توافـق برسـد امـا ظاهـراً 
او تصمیمـش را بـرای جدایـی گرفتـه 
بـود. محمـودی می گویـد: »باشـگاه 
در مرحله سـوم مذاکرات، پیشـنهاد 
بـل توجهـی  قبلـی را به صـورت قا
افزایـش داد و قـرارداد منعقـد شـد 
و آمـاده امضـا طرفیـن بـود و حتـی 
بـرای پرداخـت نقـدی نصـف مبلـغ 

قـرارداد نیـز توافـق و چندیـن آپشـن 
قابـل توجـه نیـز در قـراردادش درج 
شـد. در ادامـه جلسـه کـه یکـی از 
دوسـتان نزدیـک ایشـان نیـز حضـور 
داشـت، ایـن بازیکـن بـا اجتنـاب از 
امضـای قـرارداد منعقـد شـده، بـه 
بهانـه بررسـی چنـد بنـد از قـرارداد 
و مشـورت بـا مدیـر برنامه هایـش، 
قـرارداد را بـا خـود برداشـت و بـرد 
و حتـی حیـن تـرک جلسـه بـا همـه 
دسـت داد و به صراحت اعام کرد، 
خیالتـان راحـت، مـن مردانـه دسـت 
دادم و اگـر در تراکتـور نمانـم، مَـرد 

نیسـتم و سـرم بـرود هـم سـر قولـم 
 » هسـتم.

اما ادعای جالب محمودی بعد از سه 
جلسـه مذاکـره دربـاره کیفیـت فنـی 
ایـن بازیکـن: »ناراحتـی مـا بـه خاطـر 
رفتـار غیرحرفـه ای و ناجوانمردانـه 
ایشـان و مدیـر برنامه هایـش اسـت، 
وگرنـه ایـن بازیکـن به عنـوان یـک 
مهاجـم آمـار چنـدان جالبی نداشـت 
و باشـگاه تراکتـور خیلـی بزرگتـر 
از ایـن افـراد اسـت. قطعـاً مهاجـم 
 بهتـر و گلزن تـری جـذب خواهیـم 

کرد«

 zمصاحبه

 چرا سرمربیان راحت از زیر بار مسئولیت 
شانه خالی می کنند؟

بازیکنانی که 
برگزیده شده اند!

بیژن ذوالفقار نسب پیشکسوت و کارشناس فوتبال ایران درباره تغییر معادلات 
کادر فنی تیم های لیگ برتری در فصل پیش رو می گوید: »می توان از دو منظر به 
این موضوع نگاه کرد. نخستین ماجرا مربوط به عدم ثبات در کادر فنی تیم ها 
است که نشان می دهد باشگاه ها کم طاقت شده اند و بدون توجه به ابزاری 
که در اختیار مربیان خود قرار می دهند، دنبال نتیجه گرایی هستند. نکته دوم 
هم ورود افکار جدید فنی با بازگشت مربیان خارجی به چرخه فوتبال باشگاهی 
کشور است. مربی را با نگاه به نتیجه گرایی در فوتبال، مستأصل کرده اند. کسی 
که هدایت فنی تیم را بر عهده می گیرد، نباید تمام فضا را تحمل کند بلکه باید 

به میزان داشته هایی که در اختیارش قرار داده شده، از او انتظار داشت.«
ذوالفقارنسب در خصوص انتقاد به عدم برگزاری کارگاه های آموزشی برای 
مربیان داخلی می گوید: »قطعاً مربیان نیاز به برگزاری چنین کاس هایی دارند. 
آنها با علم روز دنیا غریبه شده اند. هیچ دوره ای برای حضور آنها در باشگاه های 

معتبر و صاحب سبک دنیا در نظر گرفته نمی شود.«
او با اشاره به ورود مربیان خارجی همچون ریکاردو ساپینتو، ژوزه مورایس 
و بردیف این طور می گوید: »آنها قطعاً رقابت را جذاب می کنند. علم نو وارد 
فوتبال ایران می شود که می تواند تأثیر مستقیم روی بار فنی لیگ هم بگذارد. 
باید دید آنها وقت کافی برای کار کردن در فضای متفاوت فوتبال ایران را کسب 
خواهند کرد یا مدیران باشگاه ها برای فرار از فشار، خیلی زود زیر پای آنها را 

خالی می کنند.«
 ذوالفقارنسب درباره بازگشت چند لژیونر به پرسپولیس همچون علیرضا 
بیرانوند و مرتضی پورعلی گنجی می گوید: »آنها خریدهای خوبی برای پرسپولیس 
هستند. به هر حال در سال جام جهانی ۲۰۲۲ هستیم و کسی نمی خواهد شانس 
حضور در این بازی ها را هم از دست بدهد. فکر می کنم آنها هم مثل مربیان 

خارجی می توانند به جذابیت لیگ برتر کمک کنند.«
اما ذوالفقارنسب جای تماشاگران را خالی می داند: »جذابیت بالاتری که باید 
به فوتبال ایران برگردد، سر و صدای تماشاگران در ورزشگاه ها است. ما نیاز 
به نشاط اجتماعی داریم و سازمان لیگ دیگر هیچ بهانه ای در این زمینه نباید 
داشته باشد. فرصت کافی برای ایجاد زیر ساخت ها و دادن دستورالعمل به 
باشگاه ها بوده است و حالا وقتش است صدای هواداران را در استادیوم ها 

بشنویم.«

انتخاب مربی و در کنار آن انتخاب بازیکنان، این روزها از دغدغه های اصلی باشگاه های لیگ برتر فوتبال کشورمان است، 
بعد از پایان لیگ بیســت ویکم، بســیاری از تیم ها خیلی زود ســرمربیان تیمشــان را مشــخص کردند تا بتوانند روزهای نقل 

و انتقال بازیکنان را با موفقیت ســپری کنند. 

جذابیت بالاتری 
که باید به فوتبال 

ایران برگردد، سر و 
صدای تماشاگران در 

ورزشگاه ها است. 
ما نیاز به نشاط 

اجتماعی داریم و 
سازمان لیگ دیگر 

هیچ بهانه ای در این 
زمینه نباید داشته 

باشد

مثل سال های گذشته، در این دوره 
از فصــل نقــل و انتقــالات هم برخی 
باشــگاه ها به ســراغ مربیان خارجی 
رفتند و با توســل بــه مربیان خارجی 
بــه فکــر موفقیت در لیگ بیســت و 
دوم هســتند. جالب است که برخی 

از باشــگاه ها حتــی قبــل از انتخــاب 
ســرمربی خارجــی، اقــدام بــه جذب 
بازیکنــان و یــا تمدید قــرارداد برخی 
دیگــر از بازیکنــان کردنــد. کاری کــه 
از نظــر حرفــه ای برعهــده ســرمربی 
اســت و ایــن ســرمربی تیــم را در 
آینــده در برابــر نتایــج تیــم پاســخگو 
خواهــد کــرد. امــا انــگار چرخــه در 
فوتبــال حرفــه ای کشــورمان کامــاً 
برعکــس اتفــاق می افتــد. یــا قبل از 

انتخــاب ســرمربی، بازیکنــان جذب 
می شــوند و قــرارداد بازیکــن دیگــر 
تمدیــد می شــود و یــا اینکــه حتــی با 
وجــود انتخــاب ســرمربی بخصوص 
ســرمربی خارجــی، بــدون شــناخت 
کافی ســرمربی از بازیکنان، باشگاه 
اقدام به جذب بازیکنان می کند. به 
طور حتم مربیان خارجی بخصوص 
آنهایــی کــه تجربــه کار در ایــران را 
ندارنــد، شــناخت کافــی از بازیکنان 
هــم نخواهنــد داشــت و مشــخص 
نیســت چطــور این بازیکنــان جذب 
شــده و در اختیــار ســرمربی قــرار 

می گیرنــد. 
برخــی  کــه حتــی  ســت  ا لــب  جا
باشــگاه ها هــم کــه همچنــان از 
مربیــان داخلــی بهــره می گیرنــد، 
بــا نظــر ســرمربی اقــدام بــه جــذب 
نــگار روال  بازیکــن نمی کننــد و ا
دیگــری بــر باشــگاه حاکــم اســت 
و طبــق قانــون نانوشــته ای انــگار، 
فقــط جــذب تعــدادی از بازیکنــان 
بــه ســرمربی ســپرده شــده و همین 
روال غلــط، همــان حکایــت خشــت 
اول بــرای باشــگاه ها اســت و طــی 
ســال های اخیــر شــاهد بودیــم 
کــه بســیاری از ســرمربیان، بــدون 
کسب هیچ موفقیتی باشگاه را ترک 
کرده انــد در برابر این عدم موفقیت 
پاســخگو هــم نبوده انــد و بــه راحتی 
از زیــر بــار مســئولیت شــانه خالــی 
کرده انــد. بــه نظر می رســد این روال 
همچنــان در روزهایــی کــه فوتبــال، 
روی خــوش نمی بینــد، نیــز ادامــه 
دارد و برعکس انتظارات از بسیاری 
از مربیــان کــه بــا ســروصدای زیادی 
وارد برخــی باشــگاه ها شــده اند، 
نمی تــوان انتظــار موفقیــت در لیگ 
آینــده داشــت و بهتریــن روش ایــن 
اســت کــه باشــگاه ها اجــازه دهنــد 
ســرمربیان بــه وظایــف قانونــی خود 
در فصــل نقل و انتقالات عمل کنند 
و در نتیجــه باشــگاه ها بتواننــد در 
آینــده از آنهــا در قبال عملکردشــان 

بازخواســت کننــد.
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